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Evento a Ploiesti di Confindustria Romania e di UGI R 
 

Dibattiti di Curierul Naţional con la comunità business:  
“La regionalizzazione, un elemento cardine per lo s viluppo della Romania” 

 

 
Il  23 Maggio 2013 si è tenuto a Ploiesti, presso la sede della Camera di 
Commercio di Prahova, il secondo evento “Dibattiti con Curierul 
Naţional” dal titolo “Partner per lo sviluppo”, seminario dedicato alla 
politica di regionalizzazione in Romania. L’incontro è stato organizzato 
da Confindustria Romania in partnership con l’Associazione degli 
Imprenditori di Prahova, l’Unione Generale degli Imprenditori di Romania 
(UGIR), la Camera di Commercio e dell’Industria della Provincia di 
Prahova, in coordinamento con il quotidiano nazionale Curierul Naţional. 
Il seminario ha affrontato il tema della politica della regionalizzazione del 
paese, la strategia di sviluppo della regione Sud-Muntenia, il 
Parteneriato Pubblico-Privato e l’impatto delle politiche fiscali 
sull’ambiente d’affari in Romania. Il Presidente di Confindustria Romania, 
il dott. Mauro Maria Angelini, insieme al suo staff ed alcuni referenti del 

Gruppo di Lavoro patronale del settore delle costruzioni e delle infrastrutture, primo fra tutti il dott. 
Crovetti della SCG Complete Building Solutions e l’ing. Magistro di Confindustria Romania, hanno 
partecipato all’evento, fornendo il loro contributo tematico alla luce dell’esperienza maturatanegli 
anni nel mercato romeno. Inoltre, una nutrita delegazione di costruttori italiani associati e altri 
esponenti italiani attivi nel settore delle opere pubbliche e dell’edilizia hanno presenziato alla 
conferenza, a testimonianza dell’interesse e dell’attenzione che il patronato dedica costantemente 
al comparto e alle aziende del settore edile, attive sia a livello locale che nazionale. 
Tra le figure di maggior rilevo intervenute al dibattito, va fatta menzione di: Stefan Radeanu - 
segretario generale dell’UGIR e Direttore editoriale del quotidiano Curierul National in qualità di 
moderatore del dibattito; Costin Mihalache - Sottosegretario presso la Presidenza del Consiglio dei 
Ministri; Aurelian Gogulescu - Presidente della Camera di Commercio e dell’Industria di Prahova.  
L’evento ha visto la partecipazione di oltre 150 persone, fra membri del governo, parlamentari, 
imprenditori romeni e stranieri e rappresentanti delle autorità locali, regionali e patronali, oltre ad 
una folta rappresentanza della stampa e della televisione locale e nazionale. La conferenza è stata 
suddivisa in due sessioni e i temi di maggior interesse discussi hanno riguardato: la politica di 
regionalizzazione, le strategie per lo sviluppo della Regione Sud - Muntenia e l'impatto delle 
politiche fiscali sull’ambiente d’affari, nazionale e locale.  
Il Presidente Mauro Angelini, durante la prima sessione del 
dibattito, è intervenuto ribadendo e mettendo a fuoco i punti 
che da sempre Confindustria Romania sostiene in ottica 
patronale e promuove per i suoi associati, sottolineando 
l’importanza che le organizzazioni patronali riconosciute dal 
Governo, quali Confindustria Romania e UGIR, svolgono 
quotidianamente nello scacchiere politico e sociale romeno, 
sottolineando il ruolo che possono avere nella strutturazione 
delle decisioni a livello politico, anche su base settoriale. Il 
Presidente Angelini ha evidenziato come il Governo Romeno 
debba interfacciarsi maggiormente, non solo sulle tematiche connesse al dialogo sociale, con 
quelle organizzazioni che si strutturano “di diritto” come patronati e che constano di una forma 
stabile in Romania, come i patronato romeni e Confindustria Romania, su macrotematiche come 
su issues più settoriali. Successivamente, è intervenuto il Sottosegretario del Primo Ministro 
Romeno, Costin Mihalache, che ha sottolineato l’importanza del dialogo tra istituzioni e imprese su 



 
________________________________________________________________________________________________  
 

________________________________________________________________________________________________
BUCURESTI –Sector 3, Bdul Unirii nr. 76, bl. J3A, Mezanin; 

Tel: +40.(0).31.805.31.85 - Fax: +40.(0).31.805.31.84;  
E-mail: info@confindustria.ro - Web site: www.confindustria.ro 

P
a

g
e
2

 

tematiche così importanti, quali la regionalizzazione e il Partenariato Pubblico - Privato, con la 
finalità di avviare un dialogo trasparente e condiviso sulle strategie politiche da attuare. Il 
Presidente della Camera di Commercio e dell’Industria di Prahova, Aurelian Gogulescu, ha 
dichiarato che la regionalizzazione viene vista in ottica strategica come un elemento cardine per la 

crescita del mercato romeno. L’intervento del Presidente dell’UGIR, 
sede di Prahova, Adrian Moroianu, ha posto l’accento sul fatto che in 
Romania esistono già quattro livelli amministrativi e la regionalizzazione 
ne produrrebbe un quinto livello, cosa che rappresenterebbe 
un’anomalia rispetto al resto d’Europa, strutturata invece su tre livelli. 
Tuttavia, Moroianu ha evidenziato la necessità impellente di una 
riorganizzazione amministrativa della Romania, con la finalità di creare 
una struttura burocratica più snella che dia risposte concrete alle 
esigenze delle imprese. Nella seconda sessione dell’evento, si è 
trattato nello specifico il tema della fiscalità. L’intervento principale sul 
tema è stato di Camelia Malama, rappresentante di CECCAR, l’Albo 
dei Commercialisti e revisori contabili romeni, partner di UGIR. La sig.ra 
Malama ha posto l’accento sui problemi che le aziende affrontano in 
questo periodo: una crisi ormai pluriennale, la mancanza di un quadro 

fiscale/normativo semplice e lineare, ma soprattutto la carenza di una strategia chiara a livello 
nazionale per gli imprenditori nel breve periodo. La rappresentante di CECCAR ha sottolineato 
come, in generale, una PMI, sia essa romena o straniera, possa pianificare un investimento solo 
all’interno di un quadro fiscale ben definito, tema condiviso anche dai vertici di Confindustria 
Romania, dell’ente camerale di Prahova e dai partner di UGIR. 
I vari rappresentanti istituzionali e del mondo associativo hanno espresso la propria soddisfazione 
per l’interesse dimostrato dal mondo imprenditoriale per questo evento e hanno messo in luce 
come per far fronte a questo periodo di crisi sia fondamentale una continua cooperazione tra gli 
organi istituzionali e gli organismi di rappresentanza del mondo aziendale.  
In quest’ottica, Confindustria Romania gioca un ruolo chiave e una funzione attiva rispondendo alla 
domanda di rappresentanza degli imprenditori italiani attivi in Romania nel settore delle costruzioni. 
La Romania ad oggi presenta un notevole potenziale per gli operatori attivi nel segmento delle 
costruzioni: dall’inizio del 2013 si è registrato un notevole interesse per il mercato romeno da parte 
delle imprese straniere. Confindustria Romania considera di fondamentale importanza il settore 
delle costruzioni e delle infrastrutture, e in ottica futura monitorerà, con sempre maggiore 
attenzione, l’evoluzione, le opportunità e le dinamiche del segmento edile. CR si farà garante, 
cooperando con gli enti locali e gli altri patronati romeni di settore, di rappresentare gli interessi 
delle aziende italiane e di diritto romeno associate, attive nel comparto, oltre che nella fornitura di 
servizi sempre più qualificati e puntuali. 
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Burse

Indici Bursieri Închidere Tendinţa %

BET 5.429,18 -0,96
BET-FI 24.757,44 -0,16

BET-C 2.940,50 -0,82

Curs valutar

EURO 4.3395 RON

USD 3.3701 RON

LIRA STERLINÃ 5.1343 RON

FRANCUL ELVEÞIAN 3.4924 RON
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Moroianu, UGIR Prahova, la "Dezbaterile
Curierul Naþional": Aºteptãm de la Parlament
exact ce a promis, legea organizãrii 
teritorial-administrative

Radu Godeanu, vicepreºedinte UGIR ºi 
consilier al ministrului Muncii: Procesul a 
pornit ºi patronatele ar trebui sã vinã cu soluþii
care sã garanteze eficienþa acestui sistem

Aurelian Gogulescu, preºedintele Camerei de
Comerþ ºi Industrie Prahova: Regionalizarea 
va oferi o strategie unitarã între parteneri
reprezentând comunitãþile de afaceri 
la nivel judeþean

Costin Niþu

A doua ediþie a proiectului
"Dezbaterile Curierul Naþional", cu
tema "Regionalizarea, Parteneriatul
Public Privat ºi fiscalitatea în dia-
logul întreprinzãtori-autoritãþi", a
avut loc,  joi, la Ploieºti, fiind organi-
zatã în parteneriat cu Uniunea
Generalã a Industriaºilor din
România (UGIR), Camera de Comerþ
ºi Industrie Prahova, Confindustria
România, CECCAR, FPSC ºi TIAD.
Evenimentul a prezentat idei de
interes pentru oamenii de afaceri,
investitori ºi antreprenori din
regiunea SUD-Muntenia, precum
politica de regionalizare ?i strategia
de dezvoltare a Regiunii Sud-
Muntenia, dar ºi impactul politicilor
fiscale asupra mediului de afaceri.

La eveniment au participat
peste 150 de persoane, reprezen-
tanþi ai autoritãþilor centrale ºi
locale din Regiunea Sud-Muntenia
ºi antreprenori români. Au susþinut
discursuri: Consilierul de stat al
primului-ministru, Costin Miha-
lache; Preºedintele Confindustria
România, Mauro Maria Angelini;
Preºedintele UGIR Prahova, Adrian
- Tudor Moroianu
Geamãn; Preºedintele
Camerei de Comerþ ºi Industrie
Prahova, Aurelian Gogulescu;
Viceprimarul Municipiului
Ploieºti, Raul Petrescu; Preºedin-
tele CECCAR Ialomiþa, Camelia
Malama; Radu Godeanu,
vicepreºedinte UGIR ºi consilier al
ministrului Muncii; Viceprimarul
Municipiului Slobozia, Cezar Sorin
Zamfir.

Preºedintele Filialei Prahova a
UGIR, Adrian - Tudor Moroianu
Geamãn, a spus cã de un an de zile
mediul de afaceri aºteaptã schim-
bãri, el precizând cã oamenii de
afaceri trebuie sã producã cât mai
mult profit în aºa fel încât sã con-
tribuie la dezvoltarea regionalã ºi
la dezvoltarea României. 
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Eveniment

Costin Niþu

(Urmare din pagina 1)

"Pânã la data de 30 noiembrie
aºteptãm de la Parlament exact ce
a promis, legea organizãrii teritor-
ial-administrative. Analizând
toate statele Uniunii Europene, ºi
în general statele mari, am vãzut
cã existã doar trei niveluri de
administraþie. În România existã
patru niveluri, noi venim cu al cin-
cilea, însã nu vom putea suporta
ca naþiune cheltuieli administra-
tive pe cinci niveluri. Dacã actuala
coaliþie care are o majoritate
importantã în Parlament îºi va
asuma rolul istoric, vom reuºi sã
avem o organizare teritorialã care
sã coste puþin ºi sã facã foarte
multe pentru mediul de afaceri ºi
pentru cetãþenii acestei þãri", a
precizat Moroianu. 

"Este necesarã regionalizarea
pe motivul cã pânã acum tot ce a
însemnat proiect important la
nivel naþional s-a implementat
foarte greu. Practic toate prob-
lemele pleacã de jos, de la nivel de
comunã, oraº, iar în clipa în care
toate aceste structuri vom reuºi sã
le organizãm în districte, practic
vom reuºi sã echilibrãm prin
repartiþii bugetare toate aceste
nevoi ale comunitãþilor locale.
Fondurile Uniunii Europene în
general sunt dirijate cãtre comu-
nitãþile locale ºi tocmai asta se
urmãreºte, ca în viitorul mandat
2014-2020, mandat financiar al
Uniunii Europene, aceste fonduri
sã fie transmise în proporþii uriaºe
cãtre regiuni. Dacã face region-
alizare doar de dragul de a raporta
cãtre Uniunea Europeanã cã am
fãcut ºi noi acest lucru din punct
de vedere al organizãrii teritoriale
nu este suficient. Deci numai
gândind cã trebuie sã realizãm o
dezvoltare echilibratã a tuturor
regiunilor þãrii, o finanþare pe
proiecte mari care presupune util-
itãþi publice moderne, aeroport,
drumuri naþionale ºi nu în ultimul
rând dezvoltarea unor parcuri
industriale, unor centre industri-
ale puternice care sã asigure câte
un pic PIB echilibrat la fiecare
regiune a României", a declarat,
pentru Curierul Naþional,
preºedintele UGIR Prahova.

El a spus cã este nevoie de o
consultare publicã, de un studiu
de impact. "Prin regionalizare, aºa
cum este gânditã în clipa aceasta
de Guvernul României, avem un al
cincilea nivel în administraþia
publicã localã. Or, la un popor ca
al nostru unde avem doar trei mil-
ioane de oameni care produc efec-
tiv din cele 4,2 milioane care sunt
cu contract individual de muncã
în România, practic trebuie sã
realizãm mai puþine niveluri
administrative ºi noi am propus
doar trei: comunã, district ºi
regiune. Parteneriatul public-pri-
vat este o soluþie, dar legea actualã
este una depãºitã pentru cã îngre-
uneazã rapiditatea de a lua o
decizie din partea administraþiei
locale. Este foarte birocraticã actu-
ala lege a parteneriatului public-
privat ºi presupune foarte multe
obligaþii din partea investitorului.
Aici trebuie sã existe un echilibru

între decizia administraþiei locale
ºi finanþarea care poate sã o aducã
pe un proiect foarte sigur din
partea administraþiei locale, fiind-
cã un parteneriat public-privat
presupune  o investiþie în general
la o sumã de cel puþin un milion
de euro ºi atunci ai nevoie de facil-
itãþi fiscale, de o concesiune pe
termen foarte lung ºi totodatã util-
itãþile sã fie aduse printr-o strate-
gie a administraþiei locale lângã
zona investiþionalã", a precizat
Moroianu.

Legat de proiectul sectorial,
"Ne pasã de Ploieºti", Moroianu a
spus cã se are în vedere dez-
voltarea unei zone de relaxare ºi
în acelaºi timp un parc de dis-
tracþii cu multe zone de agrement,
o zonã în care sã se dezvolte un
complex sportiv de talie euro-
peanã.

Un întreprinzãtor local ºi-a
exprimat speranþa ca acest proiect
de regionalizare sã fie ºi unul de
dezvoltare, altfel nu meritã sã se
realizeze. Totodatã, în cadrul dez-
b a t e r i l o r , v i c e p r e º e d i n t e l e
Consiliului Judeþean Prahova a
spus cã Consiliul în plenitudinea
sa, ca instituþie, îºi doreºte aceastã
regionalizare ºi, mai mult, îºi
doreºte chiar sã fie capitalã
regionalã. 

De asemenea, viceprimarul
Municipiului Ploieºti, Raul
Petrescu, a afirmat cã avem nevoie
de a cultiva acest sentiment al
apartenenþei regionale pentru a
înþelege mecanismul regional-

izãrii, iar probleme precum fiscal-
itatea, parteneriatele public-pri-
vate ar trebui sã fie permanent
discutate ºi dezbãtute.

Gogulescu: Regionalizarea,
un factor probator al 
dezvoltãrii integrate a
regiunilor

Preºedintele Camerei de
Comerþ ºi Industrie Prahova,
Aurelian Gogulescu, a declarat cã
evenimentul a fost unul extrem de
important, benefic, un eveniment
realmente necesar din perspectiva
regionalizãrii. "Mesajul Camerei
de Comerþ ºi Industrie Prahova în
perspectiva viitoarei regionalizãri
este unul optimist, încurajator,
care se bazeazã pe extinderea
expertizei pe care Camera de

Comerþ ºi Industrie Prahova a
reuºit sã o acumuleze în cei peste
23 de ani de preluare a activitãþii
de activitate modernã, ºi bineînþe-

les fãcutã în beneficiul unei dez-
voltãri regionale durabile. În viz-
iunea noastrã, a Camerei de
Comerþ ºi Industrie Prahova,
vedem aceastã regionalizare ca un
factor probator al dezvoltãrii inte-
grate a regiunilor, bazate pe ser-
vicii unitare, diversificate, mod-
erne, puse la dispoziþia întregii
comunitãþi de afaceri a regiunii,
indiferent care va fi configuraþia
acesteia. Regionalizarea va oferi o
strategie unitarã între parteneri
reprezentând comunitãþile de
afaceri la nivel judeþean, în
momentul acesta administraþia
regionalã, centralã ºi partenerii
instituþionali din strãinãtate", a
declarat Aurelian Gogulescu. El a
afirmat cã al doilea avantaj al
regionalizãrii ar fi profesion-
alizarea ºi diversificarea servici-

ilor oferite de cãtre camerele de
comerþ ºi industrie judeþene prin
adoptarea bunelor practici rezul-
tate din activitatea avutã în
perioada anterioarã. Un alt avan-
taj ar fi o vitezã de reacþie mãritã a
factorilor implicaþi în viaþa eco-
nomicã ºi socialã a regiunii, dar ºi
mai multe posibilitãþi de accesare
a fondurilor europene. 

Malama, CECCAR Ialomiþa:
Ne confruntãm cu o 
inconsecvenþã a politicilor
fiscale

Preºedintele Filialei CECCAR
Ialomiþa, Camelia Malama, a
declarat cã tema Dezbaterilor
"Curierul Naþional" a fost una
importantã ºi foarte actualã ºi,
totodatã, foarte stresantã de multe
ori pentru toþi oamenii de afaceri.
"Ne confruntãm cu o incon-
secvenþã a politicilor fiscale, încer-
cãm cu toþii sã facem faþã crizei
pentru a rezista pe piaþã. Politica
fiscalã ne influenþeazã pe noi toþi.
Este foarte greu sã faci un plan de
afaceri pentru cã nu ºtii cum va
impozita statul afacerea. De
asemenea, politici în folosul IMM-
urilor au fost foarte puþine. Dacã
nu vom stimula mediul de afaceri
privat, nu vom avea o economie
dezvoltatã. Fãrã o politicã clarã nu
vom mai rezista în continuare", a
declarat preºedintele Filialei CEC-
CAR Ialomiþa, Camelia Malama.

Godeanu: Punctul de
vedere al UGIR ºi ACPR
este acela cã trebuie gãsite
soluþii procesului de
regionalizare

Radu Godeanu, vicepreºedinte
UGIR ºi consilier al ministrului
Muncii, a spus cã punctul de
vedere al UGIR ºi ACPR este acela
cã trebuie gãsite soluþii procesului
de regionalizare care a fost
început. "Procesul a pornit ºi
patronatele ar trebui sã vinã cu
soluþii care sã garanteze eficienþa
acestui sistem. În strategia UGIR
avem prevãzute niºte întâlniri în
care încercãm sã aducem la
cunoºtinþa autoritãþilor locale fap-
tul cã existãm, faptul cã existã con-
sorþii regionale, cã existã pacte
locale de dialog social, pacte
regionale care au fost niºte insti-
tuþii de dialog social create pe bani
europeni. De asemenea, cã existã
agenþia de dezvoltare regionalã, cã
noi ca parteneri sociali patronate-
sindicate suntem membri în
comisii ºi comitete din aceste
agenþii de dezvoltare regionalã ºi cã
a venit vremea acum sã ne adunãm
ºi sã gãsim soluþii împreunã", a
declarat Godeanu la Dezbaterile
"Curierul Naþional". El a arãtat cã
trebuie gãsit la nivel local ºi region-
al un sistem care sã asigure cã sunt
consultaþi cei care bugeteazã insti-
tuþiile publice locale, atât
patronate, cât ºi sindicate.

Regionalizarea, singura soluþie 
pentru dezvoltare 

Angelini, Confindustria
România: Dorim sã fim un
partener al tuturor autoritãþilor

Preºedintele Confindustria România,
Mauro Maria Angelini, a declarat la
Dezbaterile "Curierul Naþional" cã în ulti-
ma perioadã s-a polarizat atenþia asupra
investitorilor români ºi a celor strãini, ºi
cã Guvernul pare prea mult fascinat de
investitorii strãini care nu au o formã
juridicã, nu au o formã ca patronat.
"Guvernul pare prea mult fascinat de
investitorii strãini care nu au o formã
juridicã, nu au o formã ca patronat. Nu existã un patronat strãin,
existã numai un întreprinzãtor ºi investitor. Noi ca investitori ºi
întreprinzãtori de origine italianã dorim sã fim un partener al tutur-
or autoritãþilor locale, regionale, centrale ºi Guvern pentru a ajuta.
Dorim sã fim un partener de dialog social, sã fim întrebaþi uneori ºi
sã dãm rãspunsuri care poate fi acceptate sau nu, numai sã discutãm,
sã fie acest dialog social pus în practicã pentru cã meritã", a afirmat
Mauro Maria Angelini.

Zamfir, viceprimar Slobozia: Vã aºteaptã un parc pentru
IMM-uri. Utilitãþile le aveþi gratis, la fel ºi terenul

Viceprimarul Municipiului Slobozia, Cezar Sorin Zamfir, a lansat,
în cadrul Dezbaterilor"Curierul Naþional", o invitaþie cãtre cei care
vor sã investeascã în aceastã zonã.  "Dacã vreþi sã investiþi în zona
noastrã vã aºteaptã un parc pentru IMM-uri, construit în parteneriat
cu asociaþia localã a întreprinderilor mici ºi mijlocii. Utilitãþile le
aveþi gratis din partea municipalitãþii, la fel ºi terenul. Vã aºteptãm la
Slobozia, aveþi unde investi, aveþi toate condiþiile", a spus Zamfir.


